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Nadat we in de vorige BV-info belicht hebben hoe de BV ontstaan is, willen we deze BV 
info graag onze (oud)voorzitters in het zonnetje zetten. Immers: geen vereniging zonder 
een toegewijde voorzitter.

Jan van Gaalen, 1965-1975 (afb. 1-6)
De eerste voorzitter van de BV was Jan van Gaalen. Jan van Gaalen is geboren op 30 maart 
1933 te Hilversum en overleden op 30 januari 2010 te Nijmegen. Van oorsprong was hij on-
derwijzer, maar werd daarna bedrijfsleider van het CDL te Nijmegen. Met zijn 33 jaar was hij 
meteen de jongste voorzitter ooit die we als BV gekend hebben. Tijdens zijn voorzitterschap 
zijn een aantal gedenkwaardige momenten naar voren te halen. Zo werd er reeds in 1965 met 
succes de eerste cursus proefdierverzorger afgesloten en kwam in 1972 de eerste versie van het 
handboek Proefdierkunde tot stand (WJI van Gulden red), die feestelijk werd uitgereikt tijdens 
de tiende Biotechnische dagen. Bij de oprichting van de Proefdierkundige Federatie in 1975 
bestond het bestuur uit voorzitter (van der Gulden) en secretaris (Poll) samen met de voorzit-
ters van de LWL (Bouw), de BV (Van Gaalen) en de NVP (Kroes). Dier en Maatschappij was 
via een personele unie, door Van Gaalen, informeel in de Federatie vertegenwoordigd die 
zodoende op het eind van zijn voorzitterschap drie functies had naast zijn dagelijkse werk. Bij 
zijn afscheid in 1975 werd tijdens het congres bekendgemaakt dat de 1000ste Biotechniek was 
gedrukt.

Ad Lammers, 1975-1983 (afb. 7)
Van Ad Lammers, voorzitter van 1975-1983, hebben we helaas niet veel terug kunnen vinden 
en hij is naar ons beste weten in 2012 of 2013 inmiddels overleden. Waarschijnlijk was het een 
bescheiden man, naar wat Wim Wubs en zijn opvolger Paul zich konden herinneren was dat het 
een vriendelijk en voorkomend man was.

Paul Zum Vörde Sive Vörding, 1983-1987 (afb. 8-10)
Zijn voorzitterschap werd overgenomen door Paul Zum Vörde Sive Vörding die deze functie 
tot 1987 heeft bekleed. Als jongetje woonde hij in de Akbar straat in de Amsterdamse Kolen-
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kitbuurt. Paul was na het aftreden van Jan de Haan in 1982 ook al districtsvoorzitter geworden 
en werd na het opheffen van deze districten in 1983 gekozen tot landelijk voorzitter. In zijn 
periode werd hij lid van het Institute for Animal Technology (IAT) om namens de BV ook op 
Europees niveau te kunnen opereren. Zijn aftreden destijds had te maken met het feit, dat hij 
geen enkel biotechnisch werk meer deed en daarmee de noodzakelijke aansluiting miste met het 
dynamische vakgebied. Paul is een groot deel van zijn werkzame leven als Senior Clinical Re-
search Analyst /Hyperthermia Technologist verbonden geweest aan het AMC waar hij in 2014 
met pensioen ging. Hij is nog steeds nauw betrokken bij verdere ontwikkeling en verbetering 
van de hyperthermie techniek om kanker en tumoren te bestrijden (meer info: www.hyperther-
mie.nl of http://www.esho.info/professionals/hyperthermia/). Hij verdeelt inmiddels zijn tijd, 
samen met zijn vrouw Bernadette tussen Nederland, nog steeds wonende in Amsterdam, en 
Tsjechië: De koude maanden hier en de warme maanden daar. In Tsjechië leeft hij zich uit als 
amateursmid, het maken van gebruiksvoorwerpen en messen en het bewerken van hout 

Ton Meier, 1987-2001 (afb. 11-15)
Vanaf 1987 tot 2001 was Ton Meier de vierde BV voorzitter in de rij van zes. Sinds 1983 was 
hij lid van het dagelijks bestuur, voor die tijd was hij bestuurslid van het district Amsterdam. 
‘Toen ik in het voorjaar van 1987 werd gevraagd om het voorzitterschap over te nemen van 
Paul, hoewel gevraagd, ik werd voor een voldongen feit gezet, heb ik na enig aarzelen ja 
gezegd. Ik had wel als eis dat ik mijn functie in de Commissie Biotechnische Dagen mocht 
behouden.’ In 1988 werd het eerste twee/drie daagse congres georganiseerd in Berg en Dal. »
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De expositieruimte was toen 78 m2, een record! Ton werkte bij Gist Brocades en was betrok-
ken bij het metabolisme onderzoek. Na de sluiting van het laboratorium in Haarlem werd hij 
hoofd van de proefdiervoorzieningen in Delft. Eén van zijn eerste taken was het terugdringen 
van de vergadertijd die vaak uren duurde. In de beginperiode was het ledenaantal teruggelopen 
naar 350, mede omdat de afstand tussen het bestuur en de leden erg groot was geworden door 
het opheffen van de districten. Het idee om coördinatoren aan te stellen leek erg optimistisch, 
maar het bleek dat er voldoende leden konden worden gevonden. Bij de oprichtingsvergadering 
waren meer dan 30 deelnemers en nu kunnen we constateren dat de coördinatoren niet meer 
weg te denken zijn uit de Biotechnische Vereniging. Het was een goed idee van een van de 
bestuursleden, Freek Schlingmann. Zijn andere idee om themadagen in te voeren stuitte op veel 
weerstand, want dit zou concurrentie betekenen voor de Biotechnische Dagen. Toch werd ook 
hier het voordeel van de twijfel gegeven met de restrictie dat deze bijeenkomsten alleen toegan-
kelijk waren voor leden van de BV. Mede hierdoor kon de BV vele nieuwe leden verwelkomen. 
Tijdens het voorzitterschap van Ton werden een aantal leden tot erelid benoemd: Yet Nieuwer-
kerk, Jan van Gaalen, Frans Angevaare, Hans Bartels én Wim Wubs, inmiddels is Ton zelf ook 
erelid. Ook werd tijdens zijn zittingsperiode de website van de BV gelanceerd, inmiddels, na 
een grondige make-over, tot in 2015 een groot succes. ‘Toen eind jaren ‘90 de overname van 
Gist-Brocades naar Yamanouchi een feit werd, werd besloten om de dierproeven die wij nog 
mondjesmaat deden geheel te stoppen. Ik kreeg een andere functie en daarmee was een eind aan 
mijn voorzitterschap een feit. In 2001 heb ik de voorzittershamer aan Henk Sloetjes overgedra-
gen. Het ledenbestand was inmiddels gegroeid tot om en nabij de 800 leden.’ Heden ten dage is 
Ton gepensioneerd en geniet volop van zijn kinderen en kleinkinderen. 

Henk Sloetjes, 2001-2010 (afb. 16)
Henk Sloetjes was nog maar twee jaar bestuurslid toen Ton Meier vroeg om hem op te volgen 
en zo geschiedde op de ledenvergadering in 2001. Om te beginnen werd de structuur doorge-
voerd van een Dagelijks Bestuur (DB) bestaande uit de voorzitter van de BV, penningmeester 
(Ruud van Kinderen en later Björn Steen), de secretaris (Jos Hendriks en later Tijmen den 
Ouden) en een Algemeen Bestuur (AB) met daarin ook de voorzitters van de commissies van 
de BV. ‘Vanaf het begin heb ik mij ingezet om Dierverzorging en Biotechniek een zelfstan-
dige plaats te geven in het dierexperimentele onderzoek. Daarbij heb ik wel de samenwerking 
gezocht met de NVP, maar altijd gewaakt over een eigen identiteit van de BV. Voor zowel de 
BV als de BTD heb ik gestreefd naar het uitbouwen van de financiële discipline, zowel m.b.t. 
de reserves van de BV als m.b.t. de inzichtelijkheid van de begroting van de BD. Als voorzitter 
van de BV en de BTD heb ik de vereniging ook door een aantal woelige jaren geleid wat betreft 
proefdieractivisme en wat diens meer zij, ik heb toen wel zorgen gehad over de veiligheid van 
alle bezoekers. Ik heb tijdens mijn voorzitterschap twee zaken opgepakt die niet zijn geworden 
wat ik er van had verwacht. Eén daarvan is om samen met de Aequor de biotechnische opleidin-
gen in Nederland te coördineren, de andere was het initiëren van internationale samenwerking 
tussen de biotechnische verenigingen in Europa. Op beide terreinen vinden nu weer nieuwe 
initiatieven plaats en die draag ik beiden een warm hart toe.’ Tijdens zijn voorzitterschap is het 
eerste vrijwilligersuitje georganiseerd voor een ieder die zich belangeloos inzette voor de BV, 
inmiddels een tweejaarlijkse traditie die we in 2016 wederom zullen organiseren. 
‘Een dieptepunt tijdens mijn voorzitterschap was het overlijden van Ruud van Kinderen, waar-
mee ik samen met Jos Hendriks het dagelijks bestuur vormde. Zijn ziekte en overlijden heeft 
een grote impact gehad binnen het bestuur van de BV en een diepe indruk bij mij achtergelaten. 
Als je me vraagt wat ik echt achter heb gelaten in de BV is dat ik het belangrijk vond dat er 
naast het vele werk dat door menigeen werd verzet, ook van tijd tot tijd gelegenheid moest zijn 
voor een culinaire omlijsting van bijzondere bijeenkomsten t.g.v. een afscheid of anderszins; als 
dat enigszins is blijven hangen, dan heb ik toch wat moois achtergelaten.’ Henk heeft in 2010 »
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letterlijk de voorzittershamer overgedragen aan Flip Klatter, ontving tevens het erelidmaatschap 
van de BV en is nog steeds werkzaam als afdelingshoofd biotechniek bij het Centraal Veterinair 
Instituut te Lelystad.

Flip Klatter, 2010-heden (afb 18-19)
Flip Klatter, directeur van het Centrale Dienst Proefdieren te Groningen, is onze huidige 
voorzitter. ‘In voorbereiding op mijn aantreden hadden Henk en ik, samen met het bestuur, het 
idee om een beleidsplan op te stellen dat zou moeten leiden tot een professioneel en progressief 
beleid. Ik had daarbij het idee dat we moesten streven naar een vereniging die in Nederland een 
leidende rol zou moeten hebben binnen het proefdierveld. Op dat moment was het al duidelijk 
dat er een nieuwe Europese richtlijn zou komen die zou resulteren in een nieuwe Wet op de 
dierproeven. Daar wilden we volop bij betrokken worden en op de eerste rij staan wanneer 
er input gegeven moest worden. Ook op internationaal vlak hebben we onze eerste schreden 
gezet...bescheiden zoals het hoort in de traditie van onze vereniging, maar toch: FELASA 2016 
doet er toch stiekem toe! Of dat alles ook daadwerkelijk zo is uitgepakt als we voor ogen had-
den?...daar moeten onze leden maar over oordelen en de relevante personen in ons beroepen-
veld. Ik heb me daar in ieder geval, wederom samen met het bestuur van de BV, tenminste wel 
voor ingezet in de jaren dat ik voorzitter ben. Mijn drijfveer is om juist daar waar het gaat om 
de praktische uitvoer van dierexperimenteel onderzoek te zorgen voor een professionele aanpak 
door functionarissen die goed zijn opgeleid en op een hoogwaardige manier en met trots hun 
functie kunnen uitvoeren. We zijn er uiteraard voor iedereen die hierin actief is, maar met name 
de dierverzorgers, biotechnici en researchanalisten verdienen wat extra ondersteuning, omdat 
zij vaak niet in de positie zijn om direct invloed uit te oefenen als het om beleid gaat. Maar ik 
ben nog niet klaar: met mijn geweldig team, bestuur en leden van de commissies en coördinato-
ren, kunnen we de BV op een nóg hoger plan tillen. Als BV bezitten we de eigenschap en heb-
ben we de capaciteit om groepen samen te brengen. De herziende Wet op de dierproeven geeft 
ons hier ook de mogelijkheden voor. De verplichte Instantie voor Dierenwelzijn is bijvoorbeeld 
zo’n gremium waar iedereen zijn inbreng zal moeten hebben en waar samengewerkt moet 
worden..dierverzorgers, biotechnici, research analisten, proefdierdeskundigen, managers en 
onderzoekers. Daar waar we een rol kunnen spelen zullen we actief zijn. De BV zal zijn verant-
woordelijkheid hierin nemen, dat zijn we aan onze stand verplicht. Ik zie een mooie toekomst 
in het verschiet, maar eerst even een goed feest: Tot ziens op 17 april in Amsterdam !

Met dank aan Wim, Paul, Ton, Niek, Flip, Henk, Ton en Toon

Eerst maar 
een  
knallend 
feest!


